
  

 Protokoll 1 (10)

Sammanträdesdatum 
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Pensionärsrådet 

 
 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

   
  

Plats och tid: Forsa Rehab, Fredens Kulle, kl 13:00-16:00 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Birgitta Medin (M) ordf 

Majvor Westberg-Jönsson (S) 
Roland Lodén (PRO) 
Gösta Larsson (PRO) 
Staffan Landin (PRO) 
Marianne Ahlqvist (SPF) 
Valborg Brink (SPF) 
Åke Tyberg (SPF) 
Gunvie Schmidt (SKPF) 
Ingrid Bylund (Vision) 

Kent Sjöberg (KD) 
Göran Thapper (S) 
Monica Pettersson (PRO) 
Erik Teodorsson (PRO) 
Astor Andersson (PRO) 
Gunnar Viktorsson (SPF) 
Helge Björk (SPF) 
Gunilla Westman (Vision) 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Annika Forslin, förvaltningschef Pia Andersson §7-8, 

sjukgymnast Sandra Andersson §9 och planeringschef Hans Gyllow 
§10 

 
Utses att justera: Marianne Ahlqvist 
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningsförvaltningen kl 15:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 6-12 

Sekreterare: Annika Forslin 

Ordförande: Birgitta Medin 

Justerande: Marianne Ahlqvist   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2014-05-26 2014-06-16 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningsförvaltningen 

Underskrift 

Annika Forslin 
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§ 6 Godkänna föregående protokoll, dagordningen och 
justerare 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

Marianne Ahlqvist väljs att justera dagens protokoll. 

Gunilla Westman anmäler en övrig fråga. 



  

 Protokoll 5 (10)

Sammanträdesdatum 

2014-05-07 

Pensionärsrådet 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 7 Kompetensförsörjning på omsorgsförvaltningen 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschef Pia Andersson besöker pensionärsrådet och informerar om 
omsorgsförvaltningens kompetensförsörjning.  

Omsorgsförvaltningens rekryteringsstrategi är att alla nyanställda ska ha lägst en vård- 
och omsorgsutbildning från gymnasieskolan eller vuxenutbildningen, dvs 
undersköterska. Dock lyckas man inte uppfylla detta till 100 % speciellt inte under 
sommaren. Men många av de som arbetar på sommaren går vårdutbildningar på 
exempelvis universitet och högskolor. 

Vikarier, som inte har någon utbildning, får arbeta i 180 dagar. Därefter får de inte 
fortsätta arbeta om de inte är villig att göra en utbildningsplan där de meddelar att de 
börjar en vårdutbildning. Om de inte följer vårdutbildningen eller om de inte vill 
utbilda sig så får de inte fortsätta att arbeta som vikarie.  

Personal som redan är fast anställd, men som inte har utbildning, arbetar inom 
rekryteringsenheten. Dessa personer får ingen fast arbetsplats utan de får arbeta som 
vikarie på olika ställen under en kortare eller längre period.   

____ 
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§ 8 Information från omsorgsförvaltningen 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschef Pia Andersson informerar pensionärsrådet om aktuella ärenden på 
omsorgsförvaltningen. 

Ung-omsorg 
Ung-omsorg startades i Växjö av gymnasieungdomar som hade ett UF-företag. Deras 
idé är att hyra ut ungdomar som går på högstadiet till äldreboenden några timmar 
under helgerna. Ungdomarna utför arbetsuppgifter som ger ”extra guldkant på 
tillvaron” för de boende som exempelvis läsning, spela spel, lyssna på musik. 
Omsorgsnämnden i Hudiksvall gillar denna idé så kommunen har ansökt om medel 
för att kunna införa detta. 

Forsagården avd 5 och 6 

På avdelning 5 och 6 på Forsagården har Forsa Rehab funnits. Då de nu har flyttat till 
Fredens Kulle så blev lokalerna tomma. Avdelning 5 har nu blivit en ”vanlig” 
avdelning på äldreboendet. Avdelning 6 blir en avdelning för yngre personer med stora 
funktionsnedsättningar.  

E-hemtjänst 

Under våren fick pensionärsorganisationerna i pensionärsrådet möjlighet att svara på 
en remiss angående e-hemtjänst. Omsorgsnämnden har nu beslutat att gå vidare med    
e-hemtjänst. Ett önskemål är att referensgruppen, där två från pensionärsrådet är med, 
ska fortsätta sitt arbete som referensgrupp.  

 
Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 9 Presentation av Forsa rehab 

Sjukgymnast Sandra Andersson presenterar Forsa Rehab för pensionärsrådet.  
  
Forsa Rehab startade 2003. Från starten till 2005 var det ett projekt mellan kommunen 
och Landstinget Gävleborg. Numera är det kommunen som driver Forsa Rehab. 
Tidigare fanns Forsa rehab på Forsagården i Forsa. I juni 2013 gick flytten till Fredens 
Kulle i Hudiksvall. På Forsa Rehab finns det sjukgymnast, arbetsterapet och 
undersköterskor. 
  
Det finns 6 platser, under ett år har man mellan 60-70 gäster. Åldern på gästerna är 
mellan ca 45 och 95, medelåldern är 75 år. De vanligaste orsakerna till att man 
kommer till Forsa Rehab är att gästen drabbats av en stroke eller fått en höftfraktur.  
 
Målet med behandlingen på Forsa Rehab är att få gästen att återgå till hemmet. Gästen 
får träna upp sin styrka och balans och träna sig på att återigen kunna gå. De får även 
träna sig på vardagssysslor som att laga mat och att gå och handla. Personalen gör 
också hembesök i gästens bostad för anpassa bostaden exempelvis ta bort trösklar. De 
hjälper också gästen med att kontakta ex kommunens tekniska förvaltning om de 
behöver bostadsanpassning eller omsorgsförvaltningen om de behöver hemtjänst.  
  
"Krav" för att få komma till Forsa rehab: 
- främst över 65 år 
- boende i kommunen 
- nyinsjuknad, kommer oftast direkt från sjukhuset 
- behov av rehabilitering och kognitivrehabilitering 
- ej demensbild 
- ska kunna ta till sig behandlingen 
  
Personalen gör uppföljningar på arbetet. 2013 hade man 63 gäster.  Efter att gästerna 
lämnade Forsa Rehab kunde 52 personer fortsätta bo i sitt hem, 2 gäster fick 
korttidsplats, 4 gäster fick återvända till sjukhuset och 5 gäster fick åka till Sandviken 
till en avdelning som heter Rehabmedicin.  
  

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 10 Information om X-trafik 

Planeringschef Hans Gyllow informerar om X-trafik. Kommunen har haft ansvaret 
över kollektivtrafiken inom kommunen medan Landstinget Gävleborg ansvarat över 
länstågen och trafiken över kommungränserna. Sedan 2012 har Landstinget tagit över 
kommunens ansvar. Kommunen och Landstinget gör en skatteväxling som innebär att 
kommunen betalar ca 18 miljoner till Landstinget. Detta innebär att kommunen inte 
längre kan bestämma över kollektivtrafiken utan kommunen måste ha en dialog med 
landstinget om de önskar någon förändring.  
  
Ett arbete pågår nu för att förbättra linjetrafiken i Hudiksvall stad som är tänkt att 
börja gälla från 2015. I dagsläget åker bussarna runt Lillfjärden, framöver kommer de 
istället åka upp vid Bankgränd.  
  
Flextrafik 
Flextrafik är en service för personer som bor utanför det ordinarie buss- och tågnätet. 
Med flextrafiken kan man under vissa tider beställa kompletterande trafik fram till 
närmaste hållplats. I dagsläget ser regelverket olika ut beroende på vilken kommun 
personen tillhör men X-trafik håller på att se över regelverket för att få ett enhetligt 
regelverk för samtliga kommuner i länet.  Läs mer om flextrafik i bifogad bilaga 
                                                                                                              Bilaga 10/2014  

Medborgarförslag 

Roland Lodén har lämnat in ett medborgarförslag till kommunfullmäktige  angående 
gratis bussturer för pensionärer under vissa tider på dygnet. Förslaget fick avslag i 
allmänna utskottet den 22 april. Därefter ska förslaget till kommunstyrelsen 8 maj och 
för slutgiltigt beslut i kommunfullmäktige den 26 maj.  

En rekommendation är att skriva ett medborgarförslag till landstingsfullmäktige då det 
numera är Landstinget Gävleborg som ansvarar över kollektivtrafiken.  

 

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 11 Övriga frågor 

Gunilla Westman har en fråga angående syn- och hörselinstruktör. För personer som 
ser eller hör dåligt finns det inom vissa kommuner (exempelvis Stockholms stad)syn- 
och hörselinstruktörer som kostnadsfritt gör hembesök och visar hur personen kan 
klara vardagen bättre i hemmet. Instruktören kan också berätta om vilka hjälpmedel 
som finns eller hjälpa till med träning. Gunilla önskar att det fanns syn- och 
hörselinstruktör i Hudiksvalls kommun.  

I pensionärsrådets reglemente står följande: rådet kan initiera nya pensionärsfrågor i 
styrelser och nämnder. 

Gunilla uppmanas att skicka in en skrivelse till sekreteraren som sedan skickar den 
vidare till kommunstyrelsen. Medlemmarna i rådet står bakom förslaget om att införa 
en syn och hörselinstruktör.  

____ 
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§ 12 Nästa möte  

Nästa möte är torsdagen den 9 oktober. Roland Lodén föreslår att vi på nästa möte 
åker på en synresa till trygghetsboendet på Gärdesåsen, Ljusdals kommun. 
Ordföranden och sekreteraren undersöker förslaget närmare. 

____ 
 


